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Spørgsmål 1128
Den 1. september udsendte Justitsministeriet en pressemeddelelse, hvor det
blev fremhævet, at: ”Kriminaliteten blandt unge mellem 15 og 20 år er faldet
markant fra 2002 til 2011. Det viser et nyt notat fra Justitsministeriets forsk-
ningskontor, som er baseret på tal fra Danmarks Statistik.” I en artikel i Den
Korte Avis mandag den 10. september af journalist Poul Erik Andersen peges
der på, at forskningskontorets undersøgelse viser, at i alt 9.029 unge mellem
15 og 20 år i 2002 blev dømt for straffelovsovertrædelser. I 2011 var antallet
oppe på 9.467. Det giver ikke et ”Markant fald i ungdomskriminalitet”, som Ju-
stitsministeriet skriver i overskriften på sin pressemeddelelse, men tværtimod
en stigning på små fem procent. Selv om kriminaliteten ifølge ministeriets eg-
ne tal på denne måde er steget, så mener man tilsyneladende i ministeriet, at
den er faldet, fordi gruppen af unge er blevet større i perioden. Men denne
præmis er ikke omtalt i pressemeddelelsen. Hvad er ministerens kommentar
hertil og til Poul Erik Andersens indlæg i Den Korte Avis i øvrigt?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på dfpesk@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karina Lorentzen Dehnhardt
formand
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